
Zpráva pro �NS o pr�b�hu a výsledcích Kongresu FIFTA 2009, Turecko 
 
Termín zasedání: sobota, 30. 5. 2009 (10.00-17.30) 
Místo zasedání: Turecko, Istanbul, hotel Holiday Inn,  
Doprava a náklady: Dopravu letadlem a ubytování uhradila vícepresidentovi FIFTA  
K. Kleníkovi FIFTA, poplatek za delegáta kongresu za �R V. Mašáta 40 Euro, dopravu 
letadlem a ubytování delegata �R hradí �NS.  
Ú�ast zemí s hlasovacím právem: �eská republika, Chorvatsko, Ma�arsko, Rumunsko, 
Turecko, Slovensko, Francie, Makedonie dala své pov��ení na hlasování Ma�arsku 
Ú�ast zemí bez práva hlasovat: Katalánsko, Severní Kypr, Ukrajina 
Hosté: Josef Rothenfluh, Lubor Chvalovský, Alfred Meyer (pokladník FIFTA) 
 
Program kongresu: 
 
1. P�ivítání, úvod 
2. Zpráva Výkonného výboru FIFTA (president, vícepresidenti), zpráva Technické komise, 
zpráva vedoucího Komise rozhod�ích 
3. Zprávy národních svaz� 
4. Finan�ní zprávy 2007, 2008 a rozpo�et 2009 

a. Finan�ní zprávy 2007 a 2008 
b. Rozpo�et 2009 
c. Hrazení poplatk� 2008 

5. Hlasování o p�edložených zprávách 
6. Odsouhlasení p�ijetí nových zemí 
7. Volba presidenta na období 2009 – 2012 
8. Volba vícepresidenta na období 2009 – 2012 
9. Odsouhlasení 

a. �editele pro technické záležitosti 
b. �editele pro marketing 
c. �editele pro reklamu (v�etn� hledání nových zemí) 
d. �editele pro stanovy, ú�ední záležitosti 

10. Návrhy k hlasování 
- prezentace V. Mašáta 
- návrhy na úpravy stanov 
- návrh �eského nohejbalového svazu 
- návrhy Francouzské asociace 
- návrhy Ma�arské asociace 
- návrhy Komise rozhod�ích 

11. Mistrovství sv�ta 2010 a Mistrovství Evropy 2011 
12. Místo po�ádání kongresu v roce 2010 
13. Záv�re�né slovo p�edsedajícího 
 
Ad 1) Jednání za�alo se zpožd�ním, �ekalo se na organizátora kongresu pana Icina z 
Turecka. Prezident D Lipnjak stru�n� p�ivítal p�ítomné zástupce národních svaz� a hosty. 
 
Ad 2) Zprávy presidenta a �len� Výkonného výboru nebyly delegát�m kongresu p�edloženy 
písemn�. President Lipnjak uvedl, že došlo k 7 jednáním exekutivy FIFTA, informoval o 
akcích, které byly v roce 2008 po�ádány (MS žen, junior�, muž�), a hodnotil je pozitivn�. 
Vícepresident Zarna z Rumunska jako obvykle nevystoupil, zprávu za technickou komisi a 
komisi rozhod�ích p�ednesl pan Tavares. Výsledky jednání komise rozhod�ích podle n�ho 
vyústily   v návrhy na kongres. K. Kleník jako druhý z více president� rozporoval, že by došlo 
k n�jakým jednáním výkonného výboru FIFTA, nebo� neobdržel ani jedno pozvání na n�jaké 
zasedání – president Lipnjak se k jeho kritice nevyjád�il.  
 



Ad 3) Ro�ní zprávy zemí o �innosti m�ly standardn� stru�ný obsah, uvád�ly spíše jakých 
akcí se zem� ú�astnily, než co samy po�ádaly. Ze strany ostatních zemí nedošlo k žádným 
zajímavým sd�lením, v�tšina z nich ale pochválila �NS za organizaci mistrovství sv�ta. 
Snad p�ekvapil pouze údaj Slovenské asociace, že mají celkem kolem 500 hrá��. Zprávu za 
�NS p�ednesl K. Kleník, informoval o mistrovstvích sv�ta (muž�, žen, junior�), po�ádaných 
v �eské republice, o domácích sout�žích a uvedl, že celkov� má �R kolem 5 000 
registrovaných hrá��.  
 
 Ad 4) Letos se probíraly zprávy o hospoda�ení v obou p�edchozích letech (2007, 2008). Byly 
pozitivn� auditorovány Makedonií (poslala zprávu) a schváleny. A. Meyer se divil, že zpráva 
za rok 2007 nebyla loni projednána – údajn� ji poslal v�as. Hospoda�ení v roce 2008 
skon�ilo kladným výsledkem. Vzhledem ke kladnému stavu ú�tu v sou�asné dob� navrhl 
pokladník Meyer, aby bylo vráceno 10 000 CHF bývalému presidentovi J. Rothenfluhovi 
(jeho pohledávky na FIFTA z doby, kdy sám rozhodoval o výdajích rozpo�tu, jsou kolem 130 
000 CHF!). Podle vyjád�ení J. Rothenfluha by tuto splátku považoval za vyrovnání „dluhu“ a 
další peníze by po FIFTA  nepožadoval. Národní svazy se mají do 14 dn� po kongresu 
vyjád�it, jestli s touto úhradou souhlasí, kdo se neozve, znamená to, že s úhradou souhlasí. 
Rozpo�et na rok 2009 a stav v placení poplatk� se projednávaly až na konci programu 
kongresu.  
 
Ad 5) P�ednesené zprávy v p�edchozím bod� byly schváleny. 
  Pro 5 proti 1 (Ma�arsko) zdrželo se 2 (Makedonie, Chorvatsko) 
 
Ad 6) Hlasování o p�ijetí nových zemí – všechny p�ijaty: 
    

pro  proti zdrželo se   
Argentina 8 0 0 
Irsko  8 0 0 
Ukrajina 7 0 1 (�R) 
Katalánsko 8 0 0 
Severní Kypr 8 0 0 
 
Severní Kypr byl p�ijat podmín�n�, pokud do 14 dní p�edloží p�íslušné dokumenty (registrace 
svazu atd.). V p�ípad� Ukrajiny se �R zdržela hlasování, vzhledem k tomu, že již byla 
�lenem FIFTA a bylo jí pro neplacení ukon�eno �lenství, navíc Ukrajina žádala o možnost 
platit snížené �lenství z d�vodu neexistence kategorie žen a junior�. Katalánsko – jako 
sou�ást Špan�lska – uvedlo, že již sout�ží oficiáln� v 15 sportech, v n�kterých soub�žn� se 
Špan�lskem po vzájemné dohod�. 
 
Ad 7) Na funkci presidenta na 4leté volební období byl navržen jediný kandidát Dubravko 
Lipnjak z Chorvatska. Byl zvolen všemi 8 hlasy. Žádný sv�j program nevytý�il. 
 
Ad 8) Na funkci jediného vícepresidenta byl navržen Ion Zarna z Rumunska. P�estože na 
kongresech FIFTA sedí jen pasivn� a neuvádí, co v minulém období d�lal nebo v budoucnu 
hodlá d�lat pro footballtennis, byl zvolen 7 hlasy – �R  byla proti. 
 
Ad 9)  Poté znovu zvolený president D. Lipnjak p�ednesl návrh na obsazení jednotlivých 
komisí k odsouhlasení kongresu (v p�ípad� nesouhlasu by podle nových stanov resignoval 
na svou funkci): 
 

a. Technická komise – F. Tavares (Rumunsko), R. Jacquet (Švýcarsko) - �editel komise 
neur�en – pro tuto funkci vidí president jako vhodného kandidáta V. Mašáta, který 
kandidaturu p�edem odmítl. President chápe jeho loajalitu s rozhodnutím �NS ale 
doufá, že se situace v budoucnu zm�ní. 



b. Komise marketingu – V. Zgarba (�eská republika) - s kandidátem mluvil president 
naposledy p�ed rokem. 

c. Komise propagace – Z. Senta (Chorvatsko) 
d. Komise legislativní  - A. Pastor (Katalánsko), L. Baup (Francie)  

 
Výsledek hlasování – návrh schválen: pro 7, proti 0, zdržel se 1 (�R) 
 
Ad 10) Hlasování o p�edložených návrzích na kongres: 
 
P�ed hlasováním byla z �eské strany (V. Mašát) prezentována úvaha o budoucnosti 
nohejbalu. Prezentace byla uvedena videoklipem skupiny Monkey Business „A piece of my 
life“, který ukazuje nohejbal jako sport pro každého. Prezentace obsahovala stru�né 
informace o vývoji nohejbalu, hlavních meznících, sou�asném stavu, možnostech a 
p�edpokladech budoucího vývoje a nabízené �eské pomoci v p�ípad�, že FIFTA bude 
rozvíjet nohejbal jako sport pro každého. Sou�ástí prezentace byla i nabídka metodického 
materiálu V. Kovandy pro zem� za�ínající s nohejbalem. 
 
Poté se p�ešlo k hlasování o návrzích. Je nutno uvést, že �ada návrh� nem�la konkrétní 
formu, o které by se mohlo hlasovat. President proto z návrh� vybíral body, o kterých se 
podle jeho názoru dalo hlasovat. 
 

a. Návrh �eského nohejbalového svazu na ur�ení termínu po�ádání MS a ME na 
b�ezen (únor) p�íslušného roku z d�vodu logického završení halové sezóny 
šampionátem – návrh nebyl schválen, ale po diskusi bylo rozhodnuto, že bude 
uveden jako doporu�ení zemím, které budou po�ádat mistrovství (každá po�ádající 
zem� má právo zvolit pro ni nejvýhodn�jší termín). 

b. Návrh Francouzské asociace – nehlasovalo se o n�m 
c. Návrh presidenta na dopln�ní stanov (rozší�ení možností stát se �lenem FIFTA o 

vybrané regiony apod.) byl ješt� (na návrh Francie) rozší�en o kategorii zemí se 
sníženým �lenským poplatkem, sout�žících na MS, ME v jediné sout�ži 
Návrh byl p�ijat - pro 5, proti 2 zdrželo se 1 

d. Návrh Ma�arské asociace (aby se o více presidentu nehlasovalo, ale byl jmenován 
zvoleným presidentem): 
Návrh byl zamítnut - pro 1 (Ma�arsko) proti 6 zdrželo se 1 

e. Návrhy Komise rozhod�ích:   
– hlasovalo se o zavedení licen�ního poplatku 400 CHF za vyškolení 

rozhod�ího  
Návrh byl p�ijat – pro 7 proti 1 (Slovensko), zdržel se 0 

- hlasovalo se i o druhém návrhu, že má být ur�ena odm�na rozhod�ím za 
�ízení zápas� na MS, ME podle po�tu a d�ležitosti �ízených zápas� 
s ú�inností od roku 2010. Odm�na ve výši 150 Euro na rozhod�ího 
delegovaného FIFTA, kterou uhradí po�adatel. Náklady na ubytování a 
stravu hradí také po�adatel. Cestovní náklady hradí FIFTA. 

Návrh byl p�ijat  - pro 4 (FRA, CRO, HUN, MAK) proti 3 (CZE, SVK, TUR) zdrželo se 
1 (ROM) 

Výsledek tohoto hlasování byl bezvýsledn� rozporován K. Kleníkem (p�estože šlo o 
prostou a ne nadpolovi�ní v�tšinu). 

 
Ad 11) Místa a doba konání MS, ME 
 Již p�id�lená mistrovství. 

2009 ME (muži) Turecko – Kocalli (m�sto asi 90 km od Istanbulu), termín  12. 
11. – 15. 11. 2009 

  2010 MS (muži, ženy, junio�i) Turecko – termín neup�esn�n 
 
  



Hlasovalo se o p�id�lení mistrovství: 
 
- 2011 ME  (muži) Francie – Korsika (v b�eznu nebo zá�í) 

Návrh byl p�ijat – pro 8 proti 0 zdrželo se 0 
 
- 2009 ME (junio�i, ženy) Rumunsko – Oradea (bu� 23.–25. 10. 2009 nebo 
27.– 29.11. 2009) 

 Návrh byl p�ijat – pro 7 proti 1 (�R) zdrželo se 0 
 
Ad 12) Místa konání p�íštích kongres� 
  
  - 2010 – 29. 5. Severní Kypr 

Návrh byl p�ijat – pro 8 proti 0 zdrželo se 0 
 

- 2011 – Katalánsko, Barcelona 
   Návrh byl p�ijat – pro 8, proti 0, zdrželo se 0 
 
Ad 13) V záv�ru byl schválen 8 hlasy návrh rozpo�tu na rok 2009, auditorem bylo zvoleno 

Katalánsko. Panu Meyerovi byla vznesena z �eské strany námitka, že uvádí 
v p�ehledu zemí zaplacení p�edem poplatku Švýcarskem (ve skute�nosti m�lo být 
uvedeno jako zaplacení poplatku �eskou republikou). �eská republika také požádala 
presidenta Lipnjaka, aby všem zemím zaslal platnou verzi pravidel a technických 
dokument�. President to uložil panu Tavaresovi z technické komise. 

 Panu Zlatko Sentovi je t�eba zaslat za každý svaz www adresu, jména nejvyšších 
funkcioná�� svazu, jejich telefony, E-maily, logo svazu atd. 

 
   

V Praze 8. 6. 2009  
 
Zpracoval: 
Vladimír Mašát, delegát �NS 
Kamil  Kleník, prezident �NS 

  
 
 
 
 
 
  
  
 


